
لزوم صرف عوارض آلایندگی 
برای امور محیط زیست

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: تاکید می شود عوارض آلایندگی 
صرف امور محیط زیســت شــوند و در وهله اول این عوارض باید صرف رفع 
آلودگــی صنایع شــود نه اینکه صنعت به آلایندگی ادامــه دهد و ما باید این 

عوارض را وصول کنیم.
شــینا انصاری در آیین افتتاح پروژه های عمرانی و خدماتی دســتگاه های 
اجرایی، شــهرداری ها و دهیارهای استان خوزســتان در استانداری خوزستان 
برگزار شــد، اظهار کــرد: این یک هزار و ۷۰۰ پــروژه می تواند موجب ارتقای 
زیرســاخت ها و رفاه برای مردم خوزستان شــود. به گزارش ایسنا، وی افزود: 
مسائل محیط زیستی خوزستان ویژه است و معتقد هستیم باید به صورت ویژه 

به این مسائل پرداخته شود. 
معاون رئیس جمهــور گفت: در حوزه آلودگی هــوا، کارگروه ملی کاهش 
آلودگی هوا را بر اســاس قانون هوای پاک فعال کرده ایم. در مطالعات سیاهه 
انتشــار آلودگی هوا، موضوعات مختلف آلودگی هوا از جمله وضعیت اهواز در 
خصوص صنایع نفتی، بازیابی گازهای همراه نفت، توسعه حمل و نقل عمومی و 
... دســتور کار قرار گرفته اســت و سعی کرده ایم به کاهش آلودگی هوا کمک 
کنیم. انصاری عنوان کرد: به دلیل بی توجهی به مساله محیط زیست در ادوار 
گذشته، مسائل انباشت شده در این حوزه داریم؛ حاصل بارگذاری صنایع آب بر 
در مناطقــی که ظرفیت لازم را ندارند، تراز منفی آب ها و فرونشســت زمین 
شــده است. کشــاورزی ناپایدار با اقلیم نیز موجب برداشت بیش از اندازه آب 
شده است. همچنین وضعیت مدیریت مصارف در حوزه انرژی و آب، منجر به 

ناترازی های جدی و عمیق در این حوزه شده است.
وی تصریح کرد: رویکرد رئیس جمهور به موضوع محیط زیســت، توسعه 
پایدار اســت، بنابراین توســعه همسو با محیط زیســت مدنظر است و اکنون 
سیاست های توســعه ای دریامحور مطرح است و سیاســت های ابلاغی مقام 
معظم رهبری در حوزه محیط زیست وجود دارد که مانیفست و نقشه محیط 
زیســت در این راه اســت. باید طبق این سیاست ها حرکت کنیم و بی توجهی 
به این سیاســت ها، می تواند مشــکلات عدیده ای ایجاد کند.رئیس ســازمان 
حفاظت محیط زیســت گفت: در حوزه پســماند، آلودگی هــوا، گرد و غبار و 
تقویت دیپلماسی در حوزه آب های فرامرزی که خوزستان می تواند از آن متاثر 
شود، نیازمند کارهای جدی هستیم. در این راستا نیازمند همکاری مسئولان 
و حمایت نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی در تصویب لوایح هستیم.
انصاری بیان کرد: تلاش می شود با کمک نمایندگان مجلس شورای اسلامی به 
هزینه کرد عوارض آلایندگی ســمت و سوی درســتی داده شود.معاون رئیس 
جمهور گفت: خوزســتان دارای تنوع زیستی قوی است و بیشترین مساحت 
تالاب های کشور و جنگل های زاگرس را دارد و پیشران اقتصادی کشور است. 
ما به عنوان سازمان حفاظت محیط زیست مخالف توسعه نیستیم اما توسعه ای 
مد نظر است که در کنار موضوعات اقتصادی و اجتماعی، محیط زیست مورد 

توجه قرار بگیرد.

شرایط شناسایی صاحبان گروه های خونی نادر
رئیس بخش انجماد خون و گروه های خونی نادر سازمان انتقال خون با بیان 
اینکه سالانه ۳۰ تا ۵۰ نفر از ذخایر خونی نادر استفاده می کنند، گفت: در حال 
حاضر، بخش انجماد خون و گروه های خونی نادر سازمان انتقال خون از ۳۵۰ 
واحد خــون به صورت منجمد نگهداری می کند که بیش از ۱۰۰ واحد از این 

تعداد جزو گروه های خونی بسیار نادر هستند.
مهدی کرباســی زاده در گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیــت بانک ذخیره 
خون های نادر ســازمان انتقال خون اظهار کرد: در حال حاضر، بخش انجماد 
خون و گروه های خونی نادر سازمان انتقال خون از ۳۵۰ واحد خون به صورت 
منجمد نگهداری می کند که بیــش از ۱۰۰ واحد از این تعداد جزو گروه های 
خونی بسیار نادر هستند. ســازمان انتقال خون، گروه های خونی نادر منجمد 
شــده را برای شــرایط ضروری آماده می کند و در اختیــار مراکز درمانی قرار 
می دهد. وی با بیان اینکه ســازمان انتقال خون برای توســعه بانک گروه های 
خونی نادر برنامه دارد، تصریح کرد: تعداد افراد گروه های خونی نادر در کشــور 
بســیار محدود اســت و به همین دلیل مصرف این گروه های خونی نیز پایین 
اســت. عمر هر کیسه خون  مایع محدود است و هرکیسه ۳۸ تا ۴۲ روز قابل 
نگهداری است. این احتمال وجود دارد که خون های نادر مایع طی بازه زمانی 
۳۸ تا ۴۲ روزه استفاده نشوند و به همین دلیل سازمان انتقال خون با استفاده از 
تکنیک های مختلف نسبت به نگهداری درازمدت خون های نادر اقدام می کند.

رئیس بخش انجماد خون و گروه های خونی نادر سازمان انتقال خون  ادامه داد: 
سازمان انتقال خون با استفاده از روش های مختلف نسبت به انجماد  خون های 
نادر اقدام می کند و می تواند از گروه های خونی نادر تا مدت ۱۰ سال نگهداری 

کند. 
کرباســی با بیان اینکه فرایند شناســایی گروه های خونی نادر با روش های 
مختلف انجام می شــود، خاطرنشــان کرد: شناســایی گروه های خونی نادر با 
روش های گوناگون انجام می شــود. افرادی که به صورت معمول برای اهدای 
خــون به پایگاه های اهدای خون مراجعه می کنند آزمایش گروه بندی خون را 
ســپری می کنند و گروه خونی آنها در این مرحله شناسایی می شود. این افراد 
به بخش انجماد خــون و گروه های خونی نادر معرفی می شــوند و خون این 
افراد برای طولانی مدت نگهداری می شود.وی ادامه داد: هنگامی که افراد دارای 
گروه های خونی نادر شناسایی می شوند، سازمان انتقال خون با بستگان درجه 
یک آنها یعنی پــدر، مادر، خواهر و برادر آنها ارتبــاط برقرار می کند و از آنها 
می خواهیم که برای اهدای خون مراجعه کنند. احتمال یافتن گروه های خونی 
نادر در میان بستگان درجه یک افرادی که دارای گروه های خونی نادر هستند 

بسیار زیاد است. 
رئیــس بخش انجماد خــون و گروه های خونی نادر ســازمان انتقال خون 
درباره دیگر روش شناســایی گروه های خونی نادر اظهار کرد: برخی بیمارانی 
که در مراکز درمانی بســتری می شــوند به دریافت خون نیاز دارند. این افراد 
 »Cross Match« »برای دریافت خون می بایست آزمایش »سازگاری خون
را ســپری کنند و در این مرحله مشخص می شــود که جزو افراد دارای گروه 
خونی نادر هســتند. این افراد جزو دهندگان خون به حساب نمی آیند و جزو 
گیرندگان هستند. برخی بیمارانی که بیماری خاص ندارند و به طور مثال دچار 
سانحه رانندگی شده باشند، پس از بهبودی می توانند خون اهدا کنند. کرباسی 
درباره میزان استفاده ذخایر گروه های خونی نادر گفت:  بخش انجماد خون و 
گروه های خونی نادر ســازمان انتقال خون، گروه های خونی نادر ذخیره شده را 

برای ۳۰ تا ۵۰ نفر در سال ارائه می دهد.

جوابیه سازمان غذا و دارو 
به انتشار خبر شوک درمانی با گرانی دارو

باتوجه به مطلب منتشر شــده در روزنامه مردم سالاری در تاریخ ۸ بهمن 
۱۴۰۳ تحت عنوان »شوک درمانی با گرانی دارو«، روابط عمومی سازمان غذا و 

دارو جوابیه ای ارسال کرده که به شرح زیر است؛
افزایش قیمت دارو در ماه های اخیر ناشی از مجموعه ای از عوامل اقتصادی 
است که به طور مستقیم و غیرمستقیم بر فرآیند تولید دارو تاثیر گذاشته است.
در شرایط کنونی، نوسانات نرخ ارز، تورم و افزایش هزینه های تولید از جمله 
مواد اولیه، بســته بندی و هزینه های حمل و نقل بر قیمت دارو تاثیرگذار بوده 
است. سازمان غذا و دارو همواره در تلاش است تا با اعمال سیاست های متوازن، 
هــم از تولید داخلی حمایت کند و هم فشــار کمتری به بیماران وارد شــود. 
این درحالی اســت که تغییرات قیمتی برخی داروها باعث افزایش پرداختی از 
جیب بیماران شده است. این وضعیت به طور موقت موجب ایجاد مشکلاتی در 

دسترسی بیماران به دارو و افزایش فشار مالی بر آنها گردیده است.
سازمان غذا و دارو براین باور است که برای رفع این مشکلات، تقویت نظام 
بیمه ای و کاهش وابســتگی به واردات داروهــای فوریتی از اولویت های اصلی 
اســت. همچنین، افزایش سهم سلامت از تولید ناخالص ملی و ترویج مصرف 
منطقی دارو، می تواند به کاهش فشارهای اقتصادی بر بیماران و بهبود وضعیت 
نظام ســلامت کمک کند. در نهایت، این ســازمان همواره در تلاش است تا با 
همکاری نهادهای ذی ربط، شــرایط بهتری برای تولیدکنندگان دارو و بیماران 

فراهم آورده و مشکلات موجود را کاهش دهد.
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انتقال خون

جوابیه

اجرای برنامه پزشک خانواده
 از سال آینده

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در آیین افتتاح 
۲۲۵ پروژه بهداشــتی در شــهر قدس تحقق سهم نظام 
ســلامت از بودجه هدفمندی را ضروری دانســت و گفت: 
هیچ پروژه ای در حوزه ســلامت تا تکمیل آن بهره برداری 
نمی شود و این ۲۲۵ پروژه تکمیل و از امروز تحویل خدمت 

دهندگان و خدمت گیرندگان شد.
به گزارش ایســنا به نقل از وبدا، محمدرضا ظفرقندی 
ادامه داد: برای پیشــبرد کارها در حوزه سلامت، تامین و 
تحقق منابــع پایدار از جمله یک درصــد ارزش افزوده و 
سهم حوزه ســلامت از هدفمندی یارانه ها لازم است.وی 
خاطرنشــان کرد: بودجه بخش هدفمنــدی هنوز محقق 
نشده که باید در بودجه سال آینده حتما لحاظ شود. وزیر 
بهداشــت در پاسخ به درخواست سی تی اسکن برای شهر 
قدس گفت: برای تخصیص سی تی اسکن و ام آر آی قواعد 
و ســطح بندی وجود دارد که اگر بودجه ها محقق شــود، 
اقدام خواهد شــد.وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
با اعلام اینکه امروز شــاهد افتتاح ۸۴ خانه بهداشت، ۶۷ 
زیست بوم پزشــک، ۲۹ مرکز جامع سلامت شهری و ۲۸ 
مرکز جامع سلامت روستایی و یک مرکز آموزش بهورزی 
در بین این ۲۲۵ پروژه بودیم، تاکید کرد: با توجه به اجرای 
برنامه پزشــکی خانواده از سال آینده این پروژه ها از جمله 
۶۷ زیست بوم پزشک برای ماندگاری پزشکان در مناطق 
محروم بسیار مثمرثمر خواهند بود.وی در پایان ابراز داشت: 
پوشش شبکه بهداشت در روستاها با بیش از ۱۸ هزار خانه 
بهداشت تقریبا کامل شده و باید شبکه بهداشتی در شهرها 

را که هم اکنون پوشش ۶۰ درصدی دارد، تکمیل کنیم.

هشدار هواشناسی درباره تداوم 
فعالیت سامانه بارشی تا دوشنبه

سازمان هواشناسی کشور نسبت به  بارش برف و باران، 
وزش باد نســبتا شــدید موقتی، کاهش محسوس دما و 
پدیــده مه در نواحی جنوب بــا رعدوبرق و وزش بادهای 
شدید تا خیلی شدید در داخل کشور در نواحی مستعد با 
گرد و خاک و نفوذ خاک از کشورهای هم جوار هشدار داد.

به گزارش ایســنا سازمان هواشناســی کشور با صدور 
هشــدار ســطح زرد از ادامه فعالیت سامانه های بارشی تا 

دوشنبه )۲۲ بهمن  ماه( خبر داد.
 بر همین اســاس بارش برف، باران، وزش باد نســبتا 
شدید موقتی، کاهش محسوس دما، پدیده مه، در نواحی 
جنــوب با رعدو برق و در نقاط مســتعد بــا گرد و خاک 
طــی امروز )۲۱ بهمن  مــاه( در اردبیل، آذربایجان غربی، 
آذربایجان شــرقی، کردستان، خراسان جنوبی، هرمزگان، 
کرمان، سیســتان و بلوچستان، قم، خوزستان، اصفهان و 
ســمنان و دوشنبه )۲۲ بهمن  ماه( در مازندران، گلستان، 
خراسان رضوی، خراسان شــمالی و ارتفاعات استان های 

سمنان و تهران مورد انتظار است.
اختلال در ناوگان حمل و نقل، لغزندگی جاده ها، انسداد 
گردنه های برف گیر، کاهش دید افقی، وزش باد شــدید 
موقتی، کولاک بــرف، احتمال ریزش بهمن در ارتفاعات، 
خسارت به ســازه های موقت و محصولات کشاورزی، بالا 
آمدن ناگهانی آب رودخانه ها، ســیلابی شدن مسیل ها و 
آب گرفتگی معابر از آثار این مناظره اســت که ســازمان 
هواشناســی کشــور در همین رابطه پرهیز از ســفرهای 
غیر ضروری، مجهز بودن خودروها به وســایل زمستانی، 
خــودداری از فعالیت های کوه نوردی و جابجایی عشــایر، 
خــودداری از فعالیت های تفریحــی نظیر طبیعت گردی، 
آمادگی دســتگاه های اجرایی و امدادی، پاک سازی دهانه 
پل ها، لایروبــی کانال ها و آب روها، عدم تردد دامداران در 
ارتفاعات و پرهیز از اتراق در حریم و بســتر رودخانه ها و 

مسیل ها را توصیه کرده است. 
سازمان هواشناسی کشور با صدور این هشدار از افزایش 
گرادیان فشــاری، وزش بادهای شدید تا خیلی شدید، در 
نواحی مســتعد با گرد و خاک و نفوذ خاک از کشورهای 
هم جوار نیز خبر داد. این مخاطــره امروز )۲۱ بهمن ماه( 
در فارس، کرمان، یزد، سیســتان و بلوچســتان، خراسان 
جنوبی، خراسان رضوی، ســمنان، هرمزگان و خوزستان 
و طی دوشــنبه )۲۲ بهمن ماه( در کرمان، یزد، هرمزگان، 
سیســتان و بلوچســتان، خراســان جنوبی و خوزستان 

پیش بینی شده است.

سلامت

هواشناسی
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انتخابات قانون در اصلاحاتجدید
روند روستا، و اسلامیشهر شوراهای
انتخاباتراباتغییراتیاساسیمواجه
کردهاســت.اینتغییراتموافقانو
درحالیکه دارد. بســیاری مخالفان
برخیایناصلاحاتراگامیبهســوی
شهری مدیریت تقویت و شــفافیت
به نســبت دیگر برخی میداننــد،
کاهشاســتقلالشــوراهاوافزایش
نفوذسیاسیوندرادارهشهرهاهشدار

میدهند.
اصلاحاتی  اسلامی اخیراً  شورای  مجلس 
در قانون انتخابات شــوراهای اسلامی شهر 
و روســتا انجام داده یکی از تغییرات مهم، 
تعیین شــرایط جدید برای فهرســت ها و 
عضویت نامزدها در شــهرهای با جمعیت 

بیش از ۵۰۰ هزار نفر است. 
بــر اســاس ایــن اصلاحیه، هــر نامزد 
می تواند به صورت منفرد یا به عنوان عضوی 
از یک فهرست انتخاباتی که توسط احزاب 
و جبهه هــای سیاســی ارائه می شــود، در 
انتخابات شرکت کند. این فهرست ها باید تا 
۷۲ ســاعت قبل از شروع تبلیغات به هیأت 
اجرایی شهرســتان اعلام شوند. همچنین، 
نماینــدگان مجلــس بــا تعویــق ۶ ماهه 
انتخابات شــوراها موافقت کردند که بر این 
اساس، دوره ششم شوراها تا دی ماه ۱۴۰۴ 

ادامه خواهد داشت. 
این تصمیم به منظور ایجاد فرصت برای 
ثبت نــام داوطلبان میــان دوره ای مجلس، 
الکترونیک شوراها  تمام  انتخابات  برگزاری 
و اعمال اصلاحات جدید در قانون انتخابات 
گرفته شــده اســت. علاوه بر این، شرایط 
داوطلبان انتخابات شوراها نیز اصلاح شده 
بر اســاس این اصلاحــات، داوطلبان باید 
دارای حداقل مدرک تحصیلی کارشناســی 
باشــند و ســابقه محکومیت کیفری مؤثر 
افــرادی که  باشــند. همچنین،  نداشــته 
به عنوان شــهردار یا دهیار فعالیت کرده اند، 
باید حداقل دو سال از پایان مسئولیت شان 
گذشته باشد تا بتوانند در انتخابات شوراها 

شرکت کنند.
احزابتعیینمیکنند
کهچهکسیشهردارشود

پرویز ســروری، نایب رئیس شورای شهر 
تهران، در خصــوص مصوبه جدید مجلس 
و  تأثیــر احزاب بر روند انتخابات شــوراها، 
این مســئله را از دو جنبــه مثبت و منفی 
مورد بررســی قــرار داد. او در گفت و گو با 
خبرآنلاین تاکید کرد: »از یک سو، این روند 
می توانــد به تقویت فعالیت هــای حزبی و 
سیاســی کمک کند، چراکه مجموعه هایی 
کــه قصد ورود به شــورا را دارند، ناگزیرند 
تحت یک چارچوب اجتماعی پذیرفته شده 
فعالیت کنند.  این موضوع باعث می شود که 
افراد آشــنا به مدیریت شهری در لیست ها 
قرار بگیرنــد، زیرا احزاب بــه دنبال حفظ 

اعتبار خود هستند. 
ازاین نظر که فضای احزاب که در کشور 
به شــدت به هم ریخته اســت و ما تقریباً 
حزب قابل قبولی نداریم و بیشــتر احزاب 
ما، حزب های انتخاباتی هســتند و ماهیت، 
ســاختار و کنش حزبــی ندارند ،جز حزب 
مؤتلفه اسلامی  که  آن هم داستان خودش 

را دارد، تقویت می شوند، خوب است.« 
وی ادامه داد: »اما مشکل اینجاست که 
اعضایی که در لیست قرار گرفته و به شوراها 
راه پیدا می کنند در این فرآیند سلب اختیار 
شده و عملًا تابع تصمیمات حزبی می شوند. 
در این روش، احــزاب تعیین می کنند که 

چه کسی شهردار شــود، که این امر منجر 
به انتخاب شــهرداران سیاسی به جای افراد 
متخصص در مدیریت شهری می شود. این 
مســئله در کلان شــهر تهران ممکن است 
کمتر نمود داشته باشد، چراکه احتمال دارد 
فردی هم تجربه سیاســی داشته باشد، هم 
رجل ملی باشد و هم از توانمندی مدیریتی 
برخوردار باشد. اما در سایر شهرها، این رویه 

چالش برانگیز خواهد بود.«
ایجادمحدودیت

برایکاندیداهایمستقل
ســروری در ادامه افزود: این روند برای 
کسانی که قصد دارند به صورت مستقل در 
انتخابات شورا شرکت کنند، محدودیت های 
جدی ایجاد می کنــد. در واقع، با توجه به 
اینکه شــهردار از قبل تعیین شــده است، 
اعضای شــورا دیگر نقــش تأثیرگذاری در 
ایــن انتخــاب ندارند و صرفاً در جلســات 
شــورا حضور پیــدا می کننــد، درحالی که 
تصمیم گیــری اصلی پیش تر انجام شــده 

است.
باید برای این موضوع فکری کرد که در 
کنار توجه به احزاب برای محدودیت اختیار 
اعضا هم چاره اندیشی کرد.« وی همچنین 
به نقــش کم رنــگ احزاب در شــهرهای 
کوچک اشاره کرد و گفت: »در این مناطق، 
جایگاه افراد بیشــتر به اعتبــار قبیله ای و 
قومی آن ها وابســته است تا حمایت احزاب. 
اما در کلان شهرها و مراکز استان ها، احزاب 
تأثیرگذاری بیشتری دارند و همین مسئله 
بر روند انتخاب شهرداران و مدیریت شهری 

تأثیر مستقیم دارد.«
مجلس شوراهای شهر را نادیده می گیرد
تهــران  شــهر  شــورای  نایب رئیــس 
درخصوص این که چــرا مجلس در قانون 
گذاری های حوزه شوراها با نمایندگان این 
جامعه بزرگ مشــورت نمی کنــد ؟ گفت:  
»این یکــی از نقاط ضعــف بزرگ مجلس 
است و پارلمان های شهری نقش مهمی در 
مدیریت شهرها دارند، پسندیده نیست که  
مجلس این مجموعه بزرگ را نادیده بگیرد 

که نادیده هم می گیرد.
 در زمانــی که مــن در شــورای عالی 
استان ها مسئولیت داشــتم، مجلس حتی 

باوجود نزدیکی سیاسی، در تصویب قوانین 
مرتبط با مدیریت شــهری عموما با شورای 
عالی استانها مشــورت نمی کرد. مگر اینکه 
خودمان به سختی وارد عمل می شدیم و از 
ظرفیت های شخصی خود برای تأثیرگذاری 

استفاده می کردیم.«
کمرنگشدننقشمردموشوراها

درمدیریتشهری
وی افزود: این مســئله ضعــف بزرگی 
در ســاختار تصمیم گیری کشــور است و 
باعث می شــود که نقش مردم و شــوراها 
در مدیریت شــهری کمرنگ شود. ما بارها 
این مسئله را به نمایندگان مجلس گوشزد 
کرده ایم و تأکید داشته ایم که شورای عالی 
اســتان ها به عنوان نماینده شوراهای کشور 
باید در فرآیند قانون گذاری نقش داشــته 
باشد. اما متأسفانه این نقش در حال حاضر 

بسیار کم رنگ شده است.«
مدیریتشهری

یکسالرویهوامیرود
سروری همچنین درباره تمدید ۶ ماهه 
شــوراهای ششــم  و امید بخشی از جامعه 
شورایی برای رد این مصوبه توسط شورای 
نگهبان گفت: »این امیــد هنوز هم وجود 
دارد ؛ ایــن تصمیم)افزوده شــدن ۶ ماه به  
عمر شورای ششــم( نه تنها مشکلی را حل 
نمی کند، بلکه می تواند وضعیت را پیچیده تر 
کند. مانند اســتخوان لای زخم است.  در 
دی و بهمن مــاه، کــه اوج فعالیت هــای 
انتخاباتــی مجلس و شوراهاســت، اعضای 
شــورا نمی توانند روی موضوع مهم بودجه  

تصمیم گیری کنند. 
این وضعیت باعــث کاهش انگیزه آن ها 
شــده و در نهایت، مدیریت شــهری را با 
اختلال مواجه خواهد کرد و بودجه آن سال 
بودجه ضعیفی خواهد .یک سال را از دست 
می دهیم و شــورای قبلی درگیر موضوعات 
انتخاباتی هستند و شورای جدید هم هنوز 
مستقر نشــده و مدیریت شهری یک سال 
رو هوا اســت. تصمیم خوبی نیست یا عمر 
شــوراهای ششــم را به یک سال گسترش 
بدهنــد به یک ســال و یا به خــرداد ماه 

برگرداند.« 
وی تأکید کرد: »شــورای جدید که بر 

ســر کار بیاید، باید از نو بودجه ریزی کند و 
بسیاری از اعضای جدید ممکن است تجربه 
مدیریتی لازم را نداشته باشند. این مسئله 
باعث می شــود حداقل یک ســال زمان از 
دست برود، که این برای شهرها یک چالش 

جدی محسوب می شود.« 
ســروری یادآور شــد:  »شــنیدم آقای 
چمــران در نامــه ای به  شــورای نگهبان 
ناکارآمــدی ایــن مصوبه را تشــریح کرده 
و امیدواریــم با توجه به ســابقه شــورای 
نگهبان بــه ایــن  دغدغه شــوراها توجه 
 و مجلــس نیــز مصوبــه خــود را اصلاح

کند.«  
مصطفــی پوردهقــان اردکان، نماینده 
اردکان دربــاره تصویب تمدید شــش ماهه 
انتخابات شوراهای اسلامی  گفت: »در ابتدا، 
روح مجلس مخالف این تمدید بود، اما این 
تصمیم به منظور رعایت حقوق شــهروندی 
و احترام به افرادی اتخاذ شــد که به دلایل 
مختلف مانند اســتاندار یا وزیر شــدن، از 
مجلس خارج شده بودند و قصد شرکت در 

انتخابات را داشتند.« 
وی ادامــه داد: »طبق قانون، افرادی که 
در پست های اجرایی قرار دارند، باید شش 
ماه قبل از ثبت نام برای انتخابات اســتعفا 
دهند. اما زمانی که ما در حال بررســی این 
قانون بودیم، از شش ماه گذشته بود و این 
موضوع برای کســانی که می خواستند در 
انتخابات شرکت کنند، مشکل ساز می شد. 

بنابراین، به منظــور جلوگیری از محروم 
شدن این افراد از حق شرکت در انتخابات، 
مجلس با تمدید شش ماهه موافقت کرد.« 
پوردهقــان افــزود: »اگرچــه موافقان این 
تصمیم معتقــد بودند که این تغییر به نفع 
شهروندان و حقوق آنهاست، ما می دانستیم 
که این اقدام معایب خاص خود را نیز دارد. 
به ویــژه در حوزه بودجــه و زمان بندی، که 

می تواند مشکلاتی به وجود آورد.« 
وی همچنین با اشــاره به پیشنهادهای 
مطرح شــده در ایــن زمینه گفــت: »ما 
پیشــنهاد دادیم که افرادی کــه به عنوان 
اعضای جدید شــوراها انتخاب می شــوند، 
باید با شوراهای قدیمی همکاری کنند تا در 
جریان مسائل و مشکلات قرار گیرند و این 

انتقال به طور صحیح انجام شود.«

مجلس، جامعه شورایی را نادیده می گیرد

افزایش ۶ ماهه عمر شوراها، استخوان لای زخم 

وزیر آموزش و پرورش: 

دستورالعمل های اردوهای مدارس 
به روزرسانی می شود

پرورش و آمــوزش وزیــر
ضمنابرازهمــدردیعمیقبا
واژگونی حادثــه داغدیدگان
اتوبــوسدرکرمــانگفــت:
فرآیندهای تمامیجزئیــات،
اردوهاودستورالعملهایمرتبط
رابازبینیوبهروزرسانیمیکنیم

وتلاشخواهیمکردکهچنیناتفاقهاییدیگردرآیندهتکرارنشود.
علیرضا کاظمی در جریان حضور در مراســم خاکســپاری پیکــر دانش آموزان 
جانباخته حادثــه واژگونی اتوبوس در کرمان، پس از گفــت و گو و ابراز همدردی 
بــا خانواده جانباختگان این حادثه در جمع خبرنگاران افزود: کاری که ما باید انجام 
دهیم اینکه حتما برنامه ریزی و بررسی داشته باشیم تا از این حادثه درس بگیریم 
و دیگر اتفاقات مشابه آن در آینده رخ ندهد. وی با بیان اینکه به نمایندگی از رئیس 
جمهور در کرمان برای عرض تسلیت به داغدیدگان حادثه مذکور حضور یافته گفت: 
ما وظیفه داشتیم برای التیام درد بازماندگان هرچقدر اندک، کمک به فرآیند درمان 
مصدومان و نیز بهبود شــرایط مدرسه و وضعیت روحی دانش آموزان و معلمان در 
کرمان حضور یابیم. کاظمی با اشاره به حضور رئیس سازمان استعدادهای درخشان 
کشور در کرمان و پیگیری ماجرا از شب حادثه گفت: این حادثه ابعاد مختلفی دارد 
و رســیدگی و تشــخیص اینکه چگونه رخ داده به همراه واکاوی دلایل آن، برعهده 

کارشناسان فنی است که رسیدگی می کنند.
وی بیان کرد: به طور قطع دادستانی، پلیس راه، راه و شهرسازی و سایر دستگاه های 
متولی با مسئولیت استاندار و شورای تامین استان موضوع را به طور دقیق رسیدگی 
خواهند کرد و با کســانی که قصوری داشته اند، حتما برخورد خواهد شد.کاظمی با 
بیان اینکه این مساله مسیر خود را در پیگیری طی می کند اظهارداشت: در عین حال 
توصیه می کنم هیچکس در این زمینه پیشداوری و زود قضاوت نکند و سعی کنیم 
بیان مسئولان رســمی، فنی و قطعی را مرجع اطلاع رسانی درباره این حادثه قرار 
دهیم. به گزارش ایرنا، وی در عین حال با بیان اینکه به طور کلی حوادث مربوط به 
اردوها در کل کشور بسیار کاهش داشته گفت: در آموزش و پرورش سالانه بین ۱۳ 
تا ۱۵ میلیون روز دانش آموز در بخش های مختلف به اردو می بریم که حداقل ۵۰۰ 
تا ۶۰۰ هزار دانش آموز فقط عازم راهیان نور هستند؛ با مراقبت ها و دقت ها در سطح 
کشــور، سطح و درصد اتفاقات بسیار پایین بوده است.وزیر آموزش و پرورش با بیان 
اینکه به طور مثال ســال گذشته برای اردوی راهیان نور هیچ اتفاقی نیافتاد تصریح 
کرد: این اتفاق در کرمان در اردوی داخلی )داخل استان( رخ داده است.کاظمی گفت: 
ضریب اتفاقاتی که در حجم گسترده اردوهای آموزش و پرورش اتفاق افتاده، به نظر 
من خیلی قابل توجه نیســت، اگرچه هر حادثه ای برای ما مهم است و نباید اتفاق 
بیافتد اما دوستان ما حداکثر تلاش و دقت که اردوها در استانداردهای خوب برگزار 

کنند و این رخدادها اتفاق نیافتد را داشته اند و بازهم خواهیم داشت.



خلاصه ای از عملکرد آب منطقه ای اصفهان
از سال 1۴۰۰ تا امسال توقف برداشت 22/1 میلیون مترمکعب آب

 با پر شدن 2۷۹۳چاه غیرمجاز 
باپرومسلوبالمنفعهشدن2هزارو۷۹۳حلقهچاهغیرمجازازسال
1۴۰۰تاخردادامســالدرایناستان،برداشتغیرقانونی22.1میلیون

مترمکعبآبزیرزمینیدراینخطهمتوقفشدهاست.
مهم ترین اقدام برای مقابله با تداوم افت ســطح آب زیرزمینی که توسط دفتر 
حفاظت منابع آب زیرزمینی شرکت آب منطقه ای اجرا و پیگیری می  شود، اجرای 
پروژه های طرح احیا و تعادل بخشی است. در ادامه گزارش خلاصه ای از عملکرد 
این مجموعه در اجرای پروژه های طرح احیا و تعادل بخشــی از ســال  ۱۴۰۰ تا 

سالجاری ارائه شده است:
1-پروژهپرومسلوبالمنفعهکردنچاههایغیرمجازاستان

2-اصلاحوتعدیل۸۵۶۷پروانهبهرهبرداریچاه
اصفهان از جمله اســتان های پیشــرو در فرآیند اصلاح و تعدیل پروانه های 
بهره برداری چاه  آب کشاورزی است، از سال ۱۴۰۰ تا خرداد ماه ۱۴۰۳ در استان 
اصفهان، هشت هزار و ۵۶۷ پروانه بهره برداری مربوط به چاه های کشاورزی اصلاح 
و تعدیل شده که کاهش برداشت ۵۳۴ میلیون متر مکعب آب را به همراه داشته 

است. 

۳-نصب۶۳۰۰کنتورحجمیهوشمند
از ســال ۱۴۰۰ تــا خــرداد ۱۴۰۳ در ایــن اســتان ۶ هــزار و ۳۰۰ کنتور 
حجمی هوشمند الکترومغناطیس نصب شد که کنترل برداشت چاه های مجاز از 
نتایج آن بود. بررسی آمار این بخش از سال ۹۶ تا ۱۴۰۰ نصب یک هزار و ۹۹۷ 

کنتور را نشان می دهد.

۴-تقویتگروههایگشتوبازرسی
تقویت و افزایش گروه های گشــت و بازرسی در استان به ۴۸ اکیپ صحرایی 
در ســطح دشت های منطقه، منجر به گزارش به موقع و جلوگیری از بسیاری از 

تخلفات آبی شده است.
۵-اجرایطرحمدیریتتوامانآبوبرق

طرح مدیریت منابع آب و مصرف برق چاه های کشــاورزی در راستای اجرای 
مصوبه ســال ۱۴۰۱ هیات محترم وزیران با هدف مدیریت توامان برداشت منابع 
آب و مصرف برق چاه های کشــاورزی ابلاغ شد و بر مبنای آن شرکت های توزیع 
برق و آب منطقه ای مکلف شدند تا دستورالعمل ها و موارد خواسته شده را مطابق 
با شیوه نامه مرتبط انجام دهند.با اجرای این شیوه نامه در استان حدود ۲۴ میلیون 

مترمکعب از اضافه برداشت چاه های مجاز استان کاسته شده است.

حجمصرفهجویی)میلیونمترمکعب(تعدادچاهپرومسلوبالمنفعهشدهسال
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